
Avala Resuorces investirala 150 miliona dolara u Srbiji

Na petoj Međunarodnoj Konferenciji o mineralnim resursima, koja ja održana 19. oktobra u
hotelu Metropol u organizaciji Tsomokos grupe, Justin van der Toorn, direktor za
istraživanje kompanije Avala Resources, predstavio je Kanadsko – srpsko poslovno
Udruženje, osnovano 1. septembra 2014. Udruženje ima 45 članova i otvoreno je za sve
kompanije zainteresovane za srpsko-kanadske poslovne odnose. On je najavio da će se 4.
novembra održati prvi Kanadsko-srpski poslovni forum.
Kompanija Avala Resources je deset godina prisutna u Srbiji i ima istražno područje
površine 950 kvadratnih kilometara. Dokazani istraživački uspeh postignut je u Timoku
(zlato) i Tularima (bakar – zlato).
Van der Toorn smatra da Srbija danas razvija reputaciju zemlje privlačne za investiranje, uz
unapređenje zakodnodavnog okvira. Sa rastom broja kompanija koje su aktivne u zemlji,
dolazi se do novih otkrića i novih poslovnih uspeha.
Istraživači u svetu u ovom trenutku suočavaju se sa brojnim izazovima, kao što su fluktuacije
cena metala, smanjenje tolerancije na rizik kod investitora i problemi prikupljanja kapitala.
Van der Toorn smatra da otvaranje rudnika jeste bitno i da će otvaranje novih rudnika
predstavljati značajan doprinos BDP-u Srbije, ali da je teško iskopati nešto pre nego što
bude pronađeno.
Avala Resuosces je u Srbiji za prethodnih deset godina u istraživanje investirala 150 miliona
dolara i doprinela direktnom otvaranju novih radnih mesta. Pored toga, kreirani su
indirektni poslovi za dobavljače, izvođače radova i brojne lokalne firme, ali obezbeđeni
prihodi i porezi za državu.
Nova radna mesta omogućila su razvoj karijere za geologe, tehničare i administrativno
osoblje i usvajanje novih znanja i veština.
Van der Toorn ocenjuje da treba nastaviti promociju stranih investicija u Srbiji, uz
napomenu da istraživanje i rudarske aktivnosti zahtevaju značajna finansijska sredstva.
Pored toga, potrebno je održati atraktivan fiskalni režim, uz fer i konzistentne zakone i
uključiti javnost, kako bi se omogućilo bolje poznavanje sektora i vezane ekonomije.


